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З А П И С Н И К 
   са 79. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
    одржане 18. маја 2006. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је  39 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали:  Фатима Лехо, Нијаз Дураковић и Ибрахим Ђедовић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници Дома присуствовали су: предсједавајући Аднан Терзић, 
министри Никола Радовановић, Драган Доко и Мирсад Кебо, те замјеници министара Ивица 
Мариновић, Јусуф Кумалић и Енес Бећирбашић.             
 Сједници су присуствовали и представници Централне банке БиХ, Канцеларије за ревизију, 
Тужилаштва БиХ и Комисије за концесије. 
 Једном дијелу сједнице присуствовао је Мајкл Хемфрис, предсједник Европске комисије, а 
из међународних организација присуствовали су: Маја Рибар, Јелена Деспот и Сања Станојевић – 
ОХР; Кристијан Хаупт, Амра Аговић, Амила Ибрахимовић и Аида Омеровић – ОЕБС. 
 
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж у уводним напоменама упознао је посланике о 
измјенама и допунама предложеног дневног реда. 
 У расправи о предлогу дневног реда, Мирсад Сповић изнио је предлог – иницијативу 
да се Дом изјасни да ли постоји спремност да, ако дође до иницијативе за наставак расправе о 
Амандманима на Устав БиХ, у једном толерантном дијалогу дође до парламентарне 
процедуре, рекавши да Дом може да се изјасни о томе на овој или на наредној сједници. 
 Златко Лагумџија изнио је два предлога: 

- први, да се са дневног реда скину предлози закона о ПДВ-у и да се разматрају 
након што се у Дому заврши расправа о Информацији Савјета министара БиХ о 
ефектима увођења ПДВ-а и 

- други, да Дом усвоји закључак којим ће се Савјет министара БиХ обавезати да 
Дому достави информацију у вези са активностима на изградњи Аутопута на 
Коридору 5ц  - заобилазница око Сарајева.  

 
Сеад Авдић предложио је закључак којим ће Дом изразити протест због реаговања 

СДП-а и Клуба посланика те партије поводом неусвајања Амандмана на Устав БиХ. Нагласио 
је да је СДП објавио срамне плакате са посланицима који су рекли НЕ уставним 
амандманима, што је противно Уставу БиХ и Пословнику овог дома. 

У расправи поводом изнесених предлога за допуну дневног реда дискутовали су 
Момчило Новаковић и Бериз Белкић. 

Послије расправе, предсједавајући Мартин Рагуж затражио је да Петар Кунић и Сеад 
Авдић своје предлоге доставе у писаној форми. 
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У вези са предлогом Мирсада Сиповића, предсједавајући је, с обзиром да је Мирсад 

Сиповић рекао да се Дом може изјаснити на овој или на наредној сједници, изнио мишљење 
да би било логичније да се на основу консултација са овлашћеним предлагачем и са Уставно-
правном комисијом формулише та иницијатива и поднесе Дому. Затим је ову иницијативу дао 
на гласање. 

''За'' је гласало седам, ''против'' 17, ''уздржано'' осам посланика. 
Предсједавајући је констатовао да иницијатива није добила већину. 
 
Послије гласања реаговао је Мирсад Сиповић, износећи пословничку интервенцију. 

Рекао је да је предсједавајући његову иницијативу изманипулисао, не дозвољавајући му да је 
допуни. «Ја сам тражио да се овај дом данас изјасни да ли ће о томе одлучивати данас или на 
наредној сједници, а Ви сте то уобличили у једну форму тако да сте комплетан мој предлог 
избацили», рекао је Сиповић и констатовао да је предсједавајући тиме прекршио Пословник. 
Даље је рекао да је предсједавајући изгубио повјерење Дома, па да покреће иницијативу да 
буде смијењен са дужности предсједавајућег.  

Предсједавајући Мартин Рагуж одговорио је да је прочитао дословно то што је 
Мирсад Сиповић предложио и да ништа није урадио онако како је он рекао. Затим је одредио 
паузу. 

Послије паузе предсједавајући је рекао да се Колегијум консултовао у вези сa иступом 
Мирсада Сиповића и да ће у име Колегијума говорити Никола Шпирић. 

Никола Шпирић обавијестио је Дом да је Колегијум заузео јединствен став да није 
било кршења Пословника и да је предсједавајући у толерантној атмосфери водио сједницу. 
Позвао је и посланике да наставе да раде у толерантној атмосфери, јер сви имају право да 
кажу шта мисле, али се морају придржавати Пословника. 

Предсједавајући Мартин Рагуж нагласио је да је потпуно свјестан своје одговорности 
за поштовање Пословника и вођење Дома и рекао да у свом предсједавању ниједном није 
прекршио Пословник. Позвао је секретара Дома да прочита дио Пословника који се односи на 
одговорност предсједавајућег у одржавању реда на сједници Дома. 

Секретар Дома Бранка Тодоровић прочитала је одредбу члана 58. Пословника 
Представничког дома. 

Затим је предсједавајући на гласање дао друге предлоге изнесене у расправи о 
предлогу дневног реда. 

Предлог Златка Лагумџије – да се са дневног реда скину предлози закона који се 
односе на ПДВ – усвојен је са 26 гласова ''за'' и осам ''против''. 

Предсједавајући је констатовао да се са дневног реда скидају 6, 9, 15. и 16. тачка. 
Предлог закључка Петра Кунића у вези са израдом закона о изградњи Aутопута на 

Коридору 5ц - да се уврсти као тачка дневног реда - усвојен је. ''За'' је гласало 35, један 
посланик гласао је ''против''.  

У вези са предлогом Златка Лагумџије дискутовао је Аднан Терзић, који је рекао да 
Коридор 5ц – заобилазница око Сарајева, није у надлежности Савјета министара БиХ, већ 
Владе Федерације БиХ. 

Златко Лагумџија је ипак инсистирао да се гласа о предлогу закључка, рекавши да  је 
Савјет министара БиХ обавезан да реагује на одређене радње, без обзира што је то у 
надлежности Владе Федерације БиХ. 

У вези с овим предлогом, дискутовали су Азра Хаџиахметовић и Шефик Џаферовић, а 
након тога, са 35 гласова ''за'' и једним гласом ''уздржан'',  Дом је усвојио сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
 Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине захтијева од 
предсједавајућег Савјета министара БиХ и Савјета министара у цјелини да промптно реагује према 
Влади Федерације БиХ и да Дому достави информацију у вези са изградњом Коридора 5ц, са 
акцентом на заобилазницу око Сарајева, а посебно у вези са онемогућавањем домаћих предузећа да 
конкуришу за тај посао.  
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 У вези са предлогом Сеада Авдића, дискутовао је Златко Лагумџија, а затим и Сеад Авдић. 
 Послије расправе, предсједавајући је на гласање дао предлог закључка Сеада Авдића – да се 
уврсти као тачка дневног реда.  Овај предлог усвојен је са 21 гласом ''за'' , 10 ''против'' и шест гласова 
''уздржан''.  
  
 
 
 

 
Затим је предсједавајући констатовао да 79. сједница Дома има сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 77. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог за гласање о неповјерењу Савјету министара БиХ; 
4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 

закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици Босне и Херцеговине 
(закон у првом читању); 

5. Затјев посланика Мартина Рагужа, Шефика Џаферовића и Николе Шпирића за 
разматрање Предлога измјена и допуна Пословника Представничког дома по хитном 
поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 

6.   Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
      Кривичног закона БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 
7. Захтјев посланика Ибрахима Ђедовића, Младена Поточника, Винка Зорића, Филипа 

Андрића, Милоша Јовановића, Изета Хаџића, Мехмеда Суљкановића, Иве Лозанчића, 
Мирка Благојевића и Петра Кунића за разматрање Предлога закона о правима и 
дужностима посланика и делегата Парламентарне скупштине БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

8. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о Обавјештајно-безбједносној агенцији БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 104. Пословника; 

9. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени Закона о 
уступању предмета Међународног кривичног суда за бившу Југославију Тужилаштву 
Босне и Херцеговине и коришћењу доказа прибављених од Међународног кривичног 
суда за бившу Југославију у поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини, по 
хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ (прво читање); 
11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима 

управе Босне и Херцеговине (прво читање); 
12. Предлог закона о допуни Закона о акцизама у Босни и Херцеговини – предлагач: 

посланик Мирсад Ћеман (прво читање);                                                                                               
13. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине са Извјештајем Уставноправне 

комисије (предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим 
Бешлагић); 

14. Разрјешење Самира Мушовића са дужности замјеника генералног ревизора (због 
подношења оставке); 

15. Информација о трагедији  породице Абазовић; 
16. Информација о раду у Тужилаштву БиХ за 2005. годину; 
17. Годишњи извјештај Централне банке БиХ за 2005. годину; 
18. Извјештај о пословању Канцеларије за ревизију институција БиХ за 2005. годину; 
19. Извјештај о раду Изборне комисије БиХ за 2005. годину; 
20. Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о заштити 

личних података; 
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21. Предлог документа о политици додјеле концесија у Босни и Херцеговини; 
22. Давање сагласности за ратификацију: 

а)  Споразума о заштити статуса и приступу инфраструктури у подручјима у Босни и 
           Херцеговини и њиховом коришћењу између Босне и Херцеговине и Сједињених 
           Америчких Држава, 
 b)  Споразума о ваздушном саобраћају између Босне и Херцеговине и Сједињених 
           Америчких Држава, 

c) Споразума о међународном друмском превозу између Савјета министара БиХ и 
     Кабинета министара Украјине, 
d) Уговора о међународном извршавању судских одлука у кривичним стварима 

између Босне и Херцеговине и Републике Македоније, 
e) Уговора о изручењу између Босне и Херцеговне и Републике Македоније, 
f) Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе 

банке – Финансирање пројекта Жељезнице II, 
g) Европске конвенције о кинематографској копродукцији из 1992. године; 

        23.   Предлог закључка у вези са  дефинисањем граница Босне и Херцеговине; 
  24.   Предлог закључка Петра Кунића у вези са доношењем закона о Аутопуту на 
          Коридору 5ц; 

25.  Предлог закључка Мјешовитог клуба СПУ – независни заступници. 
 
Ад. – 1: Усвајање Записника са 77. сједнице Представничког дома 
 
 О Записнику није било расправе. Усвојен је једногласно. 
 
Ад. – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Мартин Рагуж констатовао је да су одговоре на постављена питања 
добили посланици: Мухамед Морањкић, Иво Лозанчић, Петар Кунић, Ружа Сопта, Мубера 
Ушановић, Марија Перкановић, Душанка Мајкић, Иво Лозанчић, Јелина Ђурковић, Сеад 
Авдић и Момчило Новаковић.  
 Одговоре на питања коментарисали су: Марија Перкановић, Душанка Мајкић, 
Момчило Новаковић, Иво Лозанчић, Петар Кунић, Мубера Ушановић и Ружа Сопта. 
 Постављена су нова питања како слиједи: 
 
Љиљана Милићевић: 
 «Зашто Савјет министара још увијек није ријешио проблем наплате потраживања 
бивше ГИК Хидроградња из СРБиХ (потраживања за обављање послова у Ираку), када је још 
2002. године Савјет министара, на својој 61. и 86. сједници, донио закључке о начину 
рјешавања питања наплате таквих потраживања.  
 Зашто је предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић, 03.05.2006, упутио писмо 
ЈУНБЕС банци Београд у којем је затражио да се средства (из Ирака) која се налазе код те 
банке упуте само једној од двије постојеће Хидроградње? 
 Посједујем код себе копију писма Аднана Терзића (од 03.05.2006) у којем се он обраћа  
Банци са таквим захтјевом, позивајући се у писму на непостојеће закључке са 114. сједнице 
Савјета министара (која је одржана 03. и 05. 04. 2006.), као и записник са 114. сједнице 
Савјета министара, и увидом у тај записник очигледно је да СМ на тој сједници није донио 
закључке на које се позива предсједавајући Терзић у свом писму Банци.  
 Одговор захтијевам од Савјета министара.» 
 
Мирсад Сиповић: 
 ''1. Ради јавности, пошто ја не могу као посланик у овом дому, који не држи до свог 
дигнитета, а ни Колегијум који он представља, добити ниједан одговор на постављено 
питање, Министарство правде БиХ прије седам сједница упитао сам о судбини Закона о 
адвокатури БиХ, који је био достављен на изјашњење ОХР-у – Правном одјељењу. Ја поново 
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постављам питање – шта је са тим законом, када ће доћи у парламентарну процедуру у 
оквиру реформе правосуђа? 
 2. Тражим одговор од Министарства правде и Савјета министара. Подсјетићу, нека 
јавност чује, Карате савез БиХ, који на овим просторима егзистира од 1972. године, још 2002. 
године поднио је Министарству цивилних послова захтјев за регистрацију на основу Закона о 
удружењу грађана, што је касније прослијеђено Министарству правде. И након четири године 
тражења силних папира, тумачења, опструкција и др., донијели су рјешење – потписао га је 
министар правде Ковач, гдје се каже – одбацује се, а позива се на сасвим други правни основ.  
Тражим да Савјет министара детаљно образложи ову опструкцију једног од најтрофејнијих 
спортских савеза у овој држави, чији сам са поносом члан Управног одбора, и рјешавање овог 
случаја.'' 
 
 
Милорад Живковић: 
 ''1. Када ће бити потписан уговор о коришћењу средстава за борбу против ХИВ/АИДС-
а између Савјета министара БиХ и представника Глобалног фонда? 
 2. Агенција за цивилно ваздухопловство има намјеру да распише тендер за куповину 
радарске технике за опремање аеродрома у јуну/јулу 2006. Питање: На основу које 
документације се расписује тендер и да ли су испоштовани законски предуслови за наведену 
активност?'' 
 
Мехмед Суљкановић:  
 ''На 55. сједници Представничког дома, одржаној 21.04.2005, поставио сам питање о томе да 
ли су до сада предузете било какве активности у вези са иницијативом да се Психијатријска 
болница Соколац стави у функцију социјално-здравствене установе затвореног типа за потребе 
цијеле Босне и Херцеговине. Овим желим обновити и актуелизирати постављено питање.'' 
 
 
Јелина Ђурковић:  
 ''Има ли Министарство одбране БиХ сазнање о посљедицама уништавања 
неексплодираних  убојних средстава у Калиновику – које врши ЕУФОР – и има ли програм 
санирања посљедица, а оне се састоје у: 

- нарушавању здравља мјештана Калиновика (повећан број карцинома) 
- материјалне штете на стамбеним објектима.  
Ко ће надокнадити штету?'' 

 
Душанка Мајкић: 
 ''1. Чланом 17. тачка 2. д) Закона о финансирању институција БиХ прописан је начин 
коришћења средстава текуће резерве, гдје између осталог стоји да се та средства користе и за 
грантове непрофитним организацијама. 
 У тачки 3. истог члана стоји да се средства додјељују  непрофитним организацијама на 
начин и у износу који се утврди у посебној одлуци Савјета министара. 
 Молим одговор на сљедећа питања: 

1. Колико је средстава искоришћено за ову намјену у 2005. години? 
2. Које су НВО и појединци добили средства, за које пројекте и у којој висини 

средстава? 
3. Који су основни критеријуми за додјелу грантова подршке непрофитним 

организацијама и појединцима? 
Одговор молим писаним путем.'' 
 
«С обзиром да нисам добила одговор на слично посланичко питање постављено на 65. 

сједници Представничког дома (грантови који су додијељени у 2004. години, видјети копију у 
прилогу), тражим да ми се тај одговор достави у најкраћем року.» 
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Марија Перкановић: 
 ''1. Тражим информацију од Министарства безбједности БиХ у вези са инцидентом који се 
десио у Добрињи IV 13. маја 2006, када је младић српске националности претучен и којем су том 
приликом хладним оружјем нанесене тешке тјелесне повреде.  Из медија се сазнаје да га је претукла 
група младића бошњачке националности. 
 2. Тражим писани извјештај – преглед висине плата запослених у институцији 
Уставног суда БиХ.''  
 
Милош Јовановић: 
 ''Тражим од Савјета министара, односно Министарства безбједности БиХ, да достави 
информацију о инициденту који се десио на међународном такмичењу у џијуџицу, које је одржано 
у Сарајеву, гдје су физички нападнути и претучени такмичари и родитељи из Републике Српске.'' 
 
 
 
Ад. – 3: Предлог за гласање о неповјерењу Савјету министара БиХ 
 
 У име подносиоца Предлога за гласање о неповјерењу, образложење је поднио 
Тихомир Глигорић, предсједавајући Клуба. 
 
 Предсједавајући Савјета министара, Аднан Терзић, одговорио је на наводе у 
образложењу Предлога за гласање о неповјерењу.  
 У оквиру ове тачке вођена је дужа расправа, са доста реплика, у којој су учествовали: 
Тихомир Глигорић,  Аднан Терзић, Златко Лагумџија, Момчило Новаковић,  Елмир Јахић, 
Бериз Белкић, Милорад Живковић,  Шефик Џаферовић, Винко Зорић,  Никола Шпирић,  Сеад 
Авдић, Јозо Крижановић,  Хазим Фелић, Изет Хаџић, Мирсад Сиповић,  Петар Кунић, Филип 
Андрић, Јелина Ђурковић и Младен Поточник. 
 Послије расправе извршено је гласање о  Предлогу за гласање о неповјерењу Савјету 
министара. На предлог Тихомира Глигорића, гласање је извршено прозивком. 
 За предлог о изгласавању неповјерења гласали су: Златко Лагумџија, Селим Бешлагић, 
Јозо Крижановић, Иво Лозанчић, Милош Јовановић, Љиљана Милићевић, Ненад Мишић, 
Момчило Новаковић, Марија Перкановић, Душанка Мајкић, Никола Шпирић, Милорад 
Живковић, Јелина Ђурковић, Петар Кунић, Мирко Благојевић и Тихомир Глигорић. 
 Против предлога гласали су: Мирсад Ћеман, Шефик Џаферовић, Хазим Фелић, Изет 
Хаџић, Наџида Млачо, Мирсад Сиповић, Мубера Ушановић, Мехмед Жилић, Бериз Белкић, 
Азра Хаџиахметовић, Адем Хускић, Мехмед Суљкановић, Влатка Комшић, Сеад Авдић, 
Мухамед Алтић, Младен Поточник, Елмир Јахић и Сенија Капетановић. 
 Уздржани су били: Филип Андрић, Мартин Рагуж и Ружа Сопта. 
 
 Послије гласања предсједавајући је констатовао да је ''за'' неповјерење Савјету 
министара БиХ гласало 16, ''против'' је гласало 18, три посланика су била ''уздржана''. Према 
томе, неповјерење Савјету министара БиХ није изгласано.  
 Даље је предсједавајући на гласање дао предлог закључка који је предложио Никола 
Шпирић, који гласи:  
 “Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ формираће десеточлану комисију 
коју ће чинити четири посланика из странака које чине парламентарну већину, четири из 
странака опозиције и два независна посланика, са задатком да изврши анализу рада сваког 
министарства на основу припремљеног извјештаја ресорног министра. Рад сваког 
министарства и министра био би процијењен са аспекта постигнутих циљева, коришћења 
финансијских буџетсих средстава и односа према Парламентарној скупштини БиХ.” 
 ''За'' предлог овог закључка гласало је 13, ''против'' 17, ''уздржано'' пет посланика. 
Предсједавајући је констатовао да овај закључак није усвојен.  
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Ад. – 4: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
              Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици  
              Босне и Херцеговине (Закон у првом читању) 
               
 
 Предсједавајући је, у складу са чланом 65. став 3. Пословника, обавијестио Дом да је у 
Колегијуму као комисији постигнута сагласност о Предлогу закона о измјенама и допунама 
Закона о царинској политици БиХ, и да је тиме Предлог закона усвојен у првом читању. 
Затим је на гласање дао предлог да се пређе у друго читање. 
 Предлог је усвојен са 22 гласа ''за'', три ''против'' и три гласа ''уздржан''. 
 Није било расправе, па је извршено гласање о Предлогу закона у другом читању. 
 Са 24 гласа ''за'' и седам ''против'' усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о 
царинској политици Босне и Херцеговине. 
 
 
 
 
Ад. – 5: Захтјев посланика Мартина Рагужа, Шефика Џаферовића и Николе Шпирића 
              за разматрање Предлога измјена и допуна Пословника Представничког дома по 
              хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 Послије уводних напомена, које је дао предсједавајући Мартин Рагуж, у расправи су 
учествовали Мирсад Сиповић и Мирсад Ћеман.  
 Након расправе Дом је прво усвојио захтјев за хитни поступак, по члану 105. 
Пословника, а затим је усвојио Измјене и допуне Пословника Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ, којим се предлаже да се нови пословник почне примјењивати 
почетком наредног сазива Представничког дома, након избора у октобру 2006. године. И 
захтјев за хитни поступак и Измјене и допуне Пословника усвојени су једногласно. 
 
Ад. – 6: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
             допунама Кривичног закона БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104.  
             Пословника 

 
 Кратко је дискутовао Тихомир Глигорић, а онда је Дом, са 30 гласова ''за'' и једним 

гласом ''уздржан'', усвојио захтјев Савјета министара БиХ да се Предлог закона о измјенама и 
допунама Кривичног закона БиХ разматра по члану 104. Пословника.  
 
Ад. – 7: Захтјев посланика Ибрахима Ђедовића, Младена Поточника, Винка Зорића,  
              Филипа Андрића, Милоша Јовановића, Изета Хаџића, Мехмеда Суљкановића,  
              Иве Лозанчића, Мирка Благојевића и Петра Кунића за разматрање Предлога 
              закона о правима и дужностима посланика и делегата Парламентарне 
              скупштине БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
             
 
 Није било расправе, па је предсједавајући одмах на гласање дао захтјев групе 
посланика за процедуру. 
 ''За'' захтјев је гласало 18, ''против'' 11, ''уздржана'' четири посланика. По ентитетима, из 
Републике Српске гласало је девет, из Федерације БиХ такође девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да захтјев није добио ентитеску већину, па је одмах 
спроведен поступак усаглашавања у Колегијуму. 
 Предсједавајући је обавијестио Дом да није постигнута сагласност, па је спровео други 
круг гласања. Из Федерације БиХ ''против'' је гласало осам посланика, што је мање од двије 
трећине из ентитета. 



 8
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен захтјев наведених посланика да се 
Предлог закона о правима и дужностима посланика и делегата Парламентарне скупштине 
разматра по члану 104. Пословника Представничког дома. 
 
Ад. – 8. и 9.
 
 Без расправе Дом је усвојио захтјеве Савјета министара да се по члану 104. 
Пословника разматрају: 

- Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно-безбједносној 
агенцији БиХ и 

- Предлог закона о измјени Закона о уступању предмета Међународног кривичног 
суда за бившу Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и коришћењу доказа 
прибављених од Међународног кривичног суда за бившу Југославију у поступцима 
пред судовима у Босни и Херцеговини.                                                          

 
 
 
 
 
 
Ад. – 10: Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је констатовао да је надлежна Уставно-правна 
комисија једногласно подржала текст Предлога закона и да ни у комисијској фази није било 
амандмана. 
 Није било расправе.  
 Дом је једногласно усвојио Предлог  закона у првом читању, а затим је, са 26 гласова 
''за'' и два ''уздржана'', усвојен и предлог предсједавајућег да се пређе у друго читање. 
 У другом читању такође није било расправе.  
 Са 24 гласа ''за'' и једним гласом ''уздржан'' усвојен је Закон о измјенама и допунама 
Кривичног закона БиХ. 
 
Ад. – 11: Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
                органима управе Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Предсједавајући је такође рекао да је и овај предлог закона подржала Уставно-правна 
комисија и да није било амандмана.  
 Није било расправе. Предлог закона усвојен је у првом читању једногласно. Усвојен је 
и предлог да се пређе у друго читање (са 24 гласа ''за'' и једним ''уздржан''). 
 Без расправе и једногласно усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о 
министарствима и другим органима управе БиХ. 
 
 
 
Ад. – 12: Предлог закона о допуни Закона о акцизама у Босни и Херцеговини 
                предлагач: посланик Мирсад Ћеман (прво читање) 
 

У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио посланике да на 76. сједници Дом 
није усвојио Извјештај Комисије за финансије и буџет, који је био негативан,  па је Комисија 
након поновљеног разматрања доставила нови извјештај, те је већином гласова подржала 
принципе, као и текст Предлога закона, и  констатовала да није било амандмана. 
 Послије уводних напомена Мирсад Ћеман говорио је у својству предлагача, а у име 
надлежне комисије говорила је Љиљана Милићевић.                        
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 У расправи су учествовали: Душанка Мајкић, Филип Андрић и Мирсад Ћеман. Затим 
је предсједавајући Предлог закона дао на гласање у првом читању.  
 ''За'' Предлог закона гласало је 13, а ''против'' 14 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона у првом читању није добио већину и 
да није усвојен.  
 
Ад. – 13: Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине са Извјештајем Уставно- 
                правне комисије (предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић 
                и Селим Бешлагић) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио посланике на процедуру која је о 
овом законском предлогу спроведене од његовог достављања у Парламентарну скупштину. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Јозо Крижановић, Мирсад Ћеман, 
Мартин Рагуж и  Сеад Авдић. 
 Послије расправе предсједавајући је Извјештај Уставно-правне комисије дао на 
гласање. 
 ''За'' Извјештај је гласало 17, а ''против'' шест посланика – из  Републике Српске ''за'' је 
гласало 12, из Федерације БиХ пет посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај добио општу, али не и ентитетску 
већину, па је спроведено усаглашавање. 
 У другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' су гласала два, из Федерације 
БиХ 14 посланика, што је мање од двије трећине из ентитета, па је предсједавајући 
констатовао да је Извјештај Уставно-правне комисије усвојен и да је тако пао Предлог закона 
о празницима Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 14: Разрјешење Самира Мушовића са дужности замјеника генералног ревизора 
                (због подношења оставке) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у оквиру ове тачке дневног реда у 
расправи су учествовали: Тихомир Глигорић, Љиљана Милићевић, Момчило Новаковић, 
Ружа Сопта, Душанка Мајкић, Марија Перкановић, Сеад Авдић и Селим Бешлагић, а потом је 
говорио и Самир Мушовић.  
 Након расправе Дом је, са 26 гласова ''за и једним гласом ''уздржан'', разријешио 
Самира Мушовића дужности замјеника генералног ревизора. 
 У име Представничког дома предсједавајући Рагуж захвалио се Самиру Мушовићу на 
коректном обављању дужности које је разријешен. 
 
Ад. – 15: Информација о трагедији  породице Абазовић 
 
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије о Информацији и 
прочитао закључке које Комисија Дому предлаже на усвајање. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Тихомир Глигорић и Петар Кунић.  
 Послије расправе Дом је усвојио закључке које је предложила Комисија, а који гласе: 
 
 1. С обзиром да је пред надлежним органима у току истрага о случају Абазовић, 
неопходно је сачекати њен завршетак како би се заузео коначан став о овом случају.  
 2. Обавезује се Министарство безбједности БиХ да Парламентарној скупштини БиХ 
достави информацију о резултатима истраге.  
 
Ад. – 16: Информација о раду у Тужилаштву БиХ за 2005. годину 
 
 Поводом Извјештаја о раду Тужилаштва БиХ вођена је дужа расправа у којој су 
учествовали: Момчило Новаковић,  Никола Шпирић,  Златко Лагумџија, Бериз Белкић, Петар 
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Кунић, Шефик Џаферовић и Мирсад Ћеман. У име Тужилаштва БиХ говорила је Ерна 
Филиповић, секретар Тужилаштва, и главни тужилац Маринко Јурчевић.  
 Послије расправе, предсједавајући Дома Мартин Рагуж констатовао је да смо добили 
довољно релевантне информације и коментаре, те да ово што је Уставно-правна комисија у 
писаној форми доставила Тужилаштву, у смислу додатних информација, не значи довођење у 
питање информације нити рада Тужилаштва, него допуну уз ова образложења која смо 
добили, па да се стога одгађа изјашњавање и дефинитивни однос према Информацији за једну 
од наредних сједница, када стигне тражена допуна.  
 ''За'' овај став који је изнио предсједавајући гласало је 28 посланика, а један посланик 
гласао је ''против''.  
 
Ад. – 17: Годишњи извјештај Централне банке БиХ за 2005. годину 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на Извјештај Комисије за 
финансије и буџет и закључке које Комисија предлаже Дому на усвајање.  
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић,  Бериз Белкић, Тихомир Глигорић, 
Душанка Мајкић, Никола Шпирић, Петар Кунић и Јозо Крижановић.  
 Послије расправе, Дом је једногласно усвојио Годишњи извјештај Централне банке 
БиХ за 2005. годину.  
 Затим је предсједавајући на гласање дао закључке које је у Извјештају предложила 
надлежна комисија. На предлог из расправе, о закључцима је извршено одвојено гласање. 
 Први закључак који је предложила Комисија за финансије и буџет усвојен је са 18 
гласова ''за'' и једним ''против''. 
 Други закључак Комисије – да Представнички дом подржава иницијативу за хитно 
доношење закона о лизингу БиХ” – није усвојен. ''За'' предлог закључка гласало је 20, 
(Федерација БиХ 17, Република Српска три) ''против'' 10. Након усаглашавања у Колегијуму 
као комисији, у другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' је гласало 11 посланика. 
 Према томе, уз  Годишњи извјештај Централне банке БиХ за 2005. годину, Дом је 
усвојио сљедећи  
 

З А К Љ У Ч А К 
 Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине подржава 
настојања за успостављање ефикаснијег законског оквира на нивоу Босне и 
Херцеговине који обезбјеђује развој финансијског сектора и финансијског тржишта.  
 
Ад. – 18: Извјештај о пословању Канцеларије за ревизију институција БиХ за  
                2005. годину  
 
 У оквиру ове тачке кратко су дискутовали: Јозо Крижановић, Љиљана Милићевић и  
Момчило Новаковић.  
 Затим је Дом једногласно усвојио Извјештај о пословању Канцеларије за ревизију 
институција БиХ за 2005. годину.  
 На предлог надлежне комисије, Дом је усвојио сљедеће 
 

З А К Љ У Ч К Е 
 
 1. Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине сугерише 
Савјету министара БиХ да се обезбиједе средства потребна за плаћање смјештајног простора 
Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ, којима ће се омогућити 
потпуно и ефикасно  дјеловање ове институције. 
 2. Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине подржава 
настојања и активности Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ 
учињене у правцу успостављања ревизије учинка. 
 Закључци су усвојени са 27 гласова ''за'' и два гласа ''уздржан''. 
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Ад. – 19: Извјештај о раду Изборне комисије БиХ за 2005. годину 
 
 У име Уставно-правне комисије, као надлежне, кратко је говорио Мирсад Ћеман.  
 Дом је затим једногласно усвојио Извјештај о раду Изборне комисије БиХ за 2005. 
годину, са Мишљењем Уставно-правне комисије. 
 
Ад. – 20: Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о  
                заштити личних  података 
 
 
 Без расправе, Дом је једногласно усвојио Извјештај Заједничке комисије о 
усаглашавању текста Закона о заштити личних података. 
 
Ад. – 21: Предлог документа о политици додјеле концесија у Босни и Херцеговини 
 
 Поводом Предлога документа о политици додјеле концесија, у расправи су 
учествовали: Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић,  Тихомир Глигорић, Бериз Белкић и 
Петар Кунић, а у име Комисије за концесије говорио је Хамед Мешановић.  

 На предлог који је у расправи изнио Момчило Новаковић, Дом је усвојио допуну 
Документа, тако да се у тексту Увода у осмом ставу на стр. 3, на крају текста, умјесто тачке 
ставља запета и додају ријечи: “водећи рачуна о подјели надлежности у овој области.”. 
 ''За'' предлог ове допуне гласало је 15 (Федерација БиХ четири, Република Српска 11) 
''против'' 11, ''уздржана'' два посланика. Након усаглашавања у Колегијуму као комисији, у 
другом кругу гласања, из Федерације БиХ ''против'' је гласало 12 посланика, што је мање од 
2/3.  
 И на крају, Дом је, са 30 гласова ''за'' (Федерација БиХ 18, Република Српска 12) и 
једним гласом ''против'' усвојио Документ о политици додјеле концесија у Босни и 
Херцеговини, са наведеном допуном. 
 
Ад. – 22: Давање сагласности за ратификацију 
 
 Мартин Рагуж, у својству предсједавајућег Комисије,  у уводним напоменама изнио је 
став Комисије за спољне послове да се, ако се на сједници Комисије не појави представник 
предлагача како би се обезбиједило квалитетно образложење на сједници Комисије, та тачка 
скида са дневног реда. Овог пута то се десило са подтачком ф) – Уговор о финансирању 
између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке – финансирање пројекта 
Жељезнице II, па Комисија предлаже да и Дом овај уговор скине са дневног реда.  
 Није било расправе.  
 Дом је са 29 гласова ''за'' и једним гласом ''уздржан'' дао сагласност за ратификацију: 

а)  Споразума о заштити статуса и приступу инфраструктури у подручјима у Босни и 
           Херцеговини и њиховом коришћењу између Босне и Херцеговине и Сједињених 
           Америчких Држава, 
 b)  Споразума о ваздушном саобраћају између Босне и Херцеговине и Сједињених 
           Америчких Држава, 

c) Споразума о међународном друмском превозу између Савјета министара Босне и  
      Херцеговине и Кабинета министара Украјине, 
d) Уговора о међународном извршавању судских одлука у кривичним стварима 
       између Босне и Херцеговине и Републике Македоније, 
e)  Уговора о изручењу између Босне и Херцеговне и Републике Македоније, 
g)   Европске конвенције о кинематографској копродукцији из 1992. године. 
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Одгођено је давање сагласности за ратификацију Уговора о финансирању између 

Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке – Финансирање пројекта Жељезнице II, 
из разлога који је изнио предсједавајући Мартин Рагуж.  
 
Ад. – 23: Предлог закључка у вези са дефинисањем граница Босне и Херцеговине 
 
 На предлог Колегијума, и уз интервенцију коју је на Дому изнио Шефик Џаферовић, 
Дом је усвојио сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
 
Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине обавезује  Савјет  
министара  Босне и Херцеговине да у року од 30 дана Дому достави информацију о току   
закључивања међународних уговора са сусједним земљама о границама Босне и 
Херцеговине.  
 Закључак је усвојен једногласно. 
 
 
Ад. - 24: Предлог закључка Петра Кунића у вези са доношењем закона о Аутопуту на 
               Коридору 5ц 
 
 О предлогу закључка није било расправе.  
 Дом је једногласно усвојио 
 

З А К Љ У Ч А К 
 

Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине захтијева од 
Савјета министара БиХ да приступи изради закона о изградњи Аутопута на Коридору 
5ц. 
 
 
 
 
 
Ад. – 25: Предлог закључка Мјешовитог клуба СПУ – независни посланици 
 
 Предсједавајући је подсјетио да су посланици добили предлог закључка Мјешовитог 
клуба у писаној форми, па је о творио расправу. 
 У расправи су  учествовали: Милорад Живковић, Мирсад Ћеман, Никола Шпирић, 
Мартин Рагуж, Момчило Новаковић, Филип Андрић, Сеад Авдић, Љиљана Милићевић, 
Мехмед Жилић, Селим Бешлагић и Јозо Крижановић.  
 С обзиром да у расправи није изражена воља за прихватање предложених закључака, 
Сеад Авдић је изразио разочарење током расправе, па је рекао да предлог закључака повлачи 
јер више нема смисла о њима расправљати. 
 Овим је реализован дневни ред сједнице.  
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж закључио је сједницу у 21.20 часова. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 79. сједнице. 
                           
 
               СЕКРЕТАР                                               ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                         ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
        Бранка Тодоровић             Мартин Рагуж  
  


